
 
Excellentie, Geachte heer Rummenie,  

 
 
De groeiende wolvenpopulatie in en rond de Veluwe en de 
wijze waarop het gedrag van enkele wolven zich lijkt te 
ontwikkelen, geeft zorgen bij onze inwoners. Graag brengen 
wij deze zorgen, waarbij de voortgang van de 
beheermaatregelen een negatief effect heeft op de 
veiligheidsbeleving van onze inwoners, onder uw aandacht.  
 
Op en rond de Veluwe, en ook op andere plekken in de 
provincie Gelderland en Utrecht, zijn inmiddels vele 
confrontaties met wolven. Het aantal aanvallen op gehouden 
dieren is de afgelopen jaren sterk toegenomen (zie gegevens 
BIJ121). Daarnaast zijn confrontaties tussen mens en wolf 
en/of mens en hond ook steeds meer aan de orde.  
 
Wij zijn ons ervan bewust dat de wolf niet meer zal 
verdwijnen uit Nederland. Wel vinden we het van belang dat 
- in lijn met de inzet van de provincie Gelderland - we 
‘grenzen stellen aan de wolf’. De toename van confrontaties, 
en de toename van het aantal wolven hebben een stevige 
doorwerking in het gevoel van onveiligheid bij onze 
inwoners, dierhouders (professioneel en hobbymatig) en de 
(toeristische en recreatieve) gasten die wij ontvangen.  
 
Wij krijgen veel vragen vanuit de samenleving van bezorgde 
inwoners. Uiteraard investeren wij in goed contact met 
inwoners, luisteren we naar de zorgen die er zijn en bieden 
we steun wanneer confrontaties leiden tot zorgelijke 
situaties. We maken actief werk van voorlichting2. 
Tegelijkertijd is de realiteit dat er voor het bevoegd gezag 
een beperkt handelingsperspectief is.  

 
1 https://www.bij12.nl/onderwerp/wolf/verspreiding-wolf-in-

nederland/#wolvenwaarnemingen 
2 Ter illustratie een van de gemeentelijke websites: 

https://www.barneveld.nl/over-barneveld/ontwikkelingen-in-
barneveld/wolven 
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We zien dat de provincie Gelderland, als bevoegd gezag, zich 
nadrukkelijk inzet om voorlichting en preventie te 
stimuleren en (financieel) mogelijk te maken. Reeds op 2 
april 2024 hebben we onze zorgen samen overgebracht aan 
de Tweede Kamer3. We stellen vast dat de provincies 
gezamenlijk (IPO) en u zich inspannen om passende beheer-
maatregelen mogelijk te maken. De aanpassing van de 
Conventie van Bern is daarvoor een belangrijke, eerste stap. 
  
Dat laat onverlet dat er vele stappen nodig zijn. Het tempo 
hiervan in relatie tot de veiligheidsbeleving van onze 
inwoners lopen niet gelijk op. Wij zijn ons ervan bewust dat 
de wolf een beschermd dier is, en zelfs nu de status lijkt te 
worden afgeschaald naar ‘beschermd’, er niet zomaar tot 
afschot kan worden overgaan. We doen wel een appél aan u 
om beheermogelijkheden te versnellen om zo de 
toenemende ‘mismatch’ tussen de veiligheidsbeleving van 
inwoners en de voortgang van het ‘grenzen stellen aan de 
wolf’ te verkleinen.  
 
De verspreiding van de wolf is een (inter)nationaal 
vraagstuk. Dit vraagt om een helder landelijk (beheer)beleid 
dat op korte termijn handelingsperspectief biedt voor goede 
en eenduidige voorlichting, verder bevorderen van 
preventieve maatregelen, mogelijkheden tot beheer voor 
het bevoegd gezag mogelijk maken (zenderen, omgang met 
‘probleemwolven’, etc.) en heldere kaders te bieden voor 
incidentenmanagement (anders dan noodweer door 
bijvoorbeeld politie). 
 
Voor ons is een belangrijk uitgangspunt dat onze inwoners 
veilig kunnen leven en dieren kunnen houden, zonder vrees 
voor wolven. We ervaren een urgentie om dit op deze wijze 
onder uw aandacht te brengen aanvullend op ons overleg 
met u op initiatief van de provincie Gelderland op 29 
november 2024. Wanneer er niet snel verandering zal 
plaatsvinden aan de huidige manier waarop we ‘grenzen 
stellen aan de wolf’, zien wij de situatie alleen maar verder 
escaleren.  
 
Het is tijd voor concrete stappen.  
 
 
 

 
3 Petitie over wolf overhandigd aan 

Thttps://www.gelderland.nl/nieuws/petitie-over-wolf-overhandigd-aan-
tweede-kamerweede Kamer 
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Met vriendelijke groet, 
 
Namens de Colleges van Burgemeester en Wethouders van 
de gemeenten Ede, Elburg, Ermelo, Harderwijk, Nunspeet, 
Oldebroek,  Putten,  Scherpenzeel, Voorst en Barneveld. 
 
 
 
Burgemeester Verhulst 
Burgemeester Rozendaal 
Burgemeester Van Daalen 
Burgemeester Joon 
Burgemeester Blom 
Burgemeester Haseloop-Amsing 
Burgemeester Lambooij 
Burgemeester Teunissen-Willemsen 
Burgemeester Jorritsma-Verkade 
Burgemeester Van der Tak  
 
 
In afschrift naar: 

 
- College van Gedeputeerde Staten provincie Gelderland, de heer H. Zoet. 

- Wolvencommissie provincie Gelderland, de heer de J. Markink 

- Nederlands Genootschap van Burgemeesters (NGB), mevrouw H. Westera 

- Vereniging Nederlandse Gemeenten (VNG), de heer L. Geluk   

 
 


